
 

 

 

 

ZAKLJUČCI 13. MEĐUNARODNE KONFERENCIJE BEOGRADSKE BERZE 

 

U utorak, 18. novembra u beogradskom hotelu Hyatt Regency održana je 13. Međunarodna 

konferencija Beogradske berze, UPGRADE IN BELGRADE.  

Pored prilike da se u godini u kojoj se obeležavaju dva značajna jubileja srpske Berze – 120 godina od 

osnivanja i 25 godina od reosnivanja ove institucije osvrne unazad i podseti početaka i značaja 

principa sigurnosti i poverenja na kojima se zasniva berzansko poslovanje, Konferencija je, kao i 

prethodnih godina, bila i događaj na kom su potraženi odgovori na aktuelna pitanja i smernice za 

budući razvoj nebankarskog finansijskog tržišta u Srbiji. 

Konferencija UPGRADE IN BELGRADE okupila je preko 200 učesnika iz zemlje i inostranstva, koji su se 

kroz aktivnu diskusiju osvrnuli na aktuelne makroekonomske tokove u zemlji, njihov mogući uticaj ali 

i, u Srbiji još uvek neuspostavljenu, vezu između razvoja tržišta kapitala i pokretanja privrede, kao i 

na druge alate tržišta kapitala koji u Srbiji nisu raspoloživi ili nisu dovoljno iskorišćeni u domaćem 

okruženju. 

U svom uvodnom obraćanju direktorka Beogradske berze osvrnula se na istorijat i dosadašnji razvoj 

Beogradske berze, dok je ministar privrede gospodin Željko Sertić ukazao na intenziviranu 

investicionu aktivnost Vlade u poslednjih nekoliko nedelja, koja u političkom smislu šalje poruku u 

pravcu snaženja reformi, a što će se odraziti pozitivno i na privlačenje neophodnih investicija. 

Ministar je istakao da je neophodno istrajati do kraja u započetim reformskim i strukturnim 

procesima, a sve sa ciljem stvaranja zdravog tržišta kojim upravlja nevidljiva ruka, dok bi država 

trebalo da ima ulogu neprimetnog efikasnog sudije. Fiskalna konsolidacija, kao najbolniji deo tog 

puta, vodi do prepoznavanja i priznavanja od strane međunarodnih investicionih institucija. Takođe, 

Ministar je naglasio da država planira da omogući trgovinu državnih hartija od vrednosti na berzi, što 

će započeti novu eru kad su u pitanju međunarodni investicioni fondovi. Istakao je značaj izgradnje 

jakog finansijskog tržišta kao važnog faktora razvoja.  

Najznačajniji zaključci koji su doneseni tokom Konferencije UPGRADE IN BELGRADE uključuju: 

- značaj nastavka započetih procesa fiskalne stabilizacije i konsolidacije 

- rešavanje pitanja javnih preduzeća koja su veliki generator gubitka, a koja značajno 

doprinose padu konkurentnosti i dodatno doprinose padu GDP. Poseban naglasak stavljen 

na profesionalizaciju menadžmenta javnih preduzeća 

- za stvaranje uslova za održivi privredni rast neophodno je stvoriti uslove za rast privatnog 

sektora 

- rešenje “investicione paralize” tražiti u aktivnoj ulozi države kao partnera, u smislu 

obezbeđivanja uslova za stvaranje podsticajnog privrednog ambijenta  

- država predstavlja veliki rezervoar rasta koja javnim investicijama u infrastrukturu može da 

da značajan podsticaj privrednom rastu 
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- država bi trebalo da razmotri mogućnost korišćenja kvantitativnih olakšica “quantitative 

easing” kao mere monetarne politike za stimulisanje ekonomske aktivnosti 

- kompanije kojima nedostaju sredstva za finansiranje poslovanja, pored internih sredstava i 

zaduživanja u bankama na raspolaganju imaju i mogućnosti koje nudi tržište kapitala, 

uključujući tu i inicijalnu javnu ponudu 

- izlazak na tržište kapitala pored finansijskih sredstava kompanijama može doneti i veću 

vidljivost, manju zavisnost od duga, lakše i jeftinije finansiranje putem drugih izvora, 

kvalitetnije upravljanje, itd.  

- proces izlaska kompanije na Berzu uključuje detaljnu analizu očekivanih koristi i troškova i 

brojne strateške odluke, ali su očekivani krajnji efekti višestruko korisni, što potvrđuje i 

praksa na razvijenim evropskim tržištima i tržištima u okruženju 

- pored privrednih društava finansiranje putem tržišta kapitala mogu koristiti i organi lokalne 

samouprave, putem emisije municipalnih obveznica, što je nekoliko opština u Srbiji već 

prepoznalo i uspešno realizovalo 

- građani Srbije su nedovoljno upoznati sa mogućnostima štednje i investiranja u investicione i 

dobrovoljne penzijske fondove, što je moguće prevazići intenzivnijom edukacijom, ali i 

povećanom transparentnošću i odgovornošću svih učesnika na tržištu 

- potencijal rasta srpske fondovske industrije i dalje je značajan, ali u velikoj meri zavisi od 

opštih trendova na tržištu kapitala i u privredi, kao i od eksplicitinih podsticaja države koji bi 

doprineli razvoju ove industrije.  

U okviru Konferencije Berze održana je i Četvrta regionalna investitorska konferencija, u okviru koje 

su se predstavnici investicionih društava koja upravljaju imovinom od preko 100 milijardi evra na 

preko 125 individualnih B2B sastanaka direktno susreli sa menadžmentom najkvalitetnijih 

akcionarskih društava u regionu i diskutovali mogućnosti ulaganja u akcije ovih kompanija. 

Akcionarska društva iz Srbije koja su učestvovala na ovogodišnjoj Investitorskoj konferenciji izazvala 

su značajno interesovanje stranih investitora, a na Konferenciji su prisustvovali vodeći menadžeri 

Aerodroma Nikola Tesla, AIK banke, Energoprojekt holdinga, Naftne industrije Srbije, Komercijalne 

banke, kao i kompanija Jedinstvo iz Sevojna i Metalac iz Gornjeg Milanovca. Nagrada za najbolje 

odnose sa investitorima u prethodnoj godini ove godine dodeljena je hrvatskoj kompaniji T-HT 

(Hrvatski Telekom), koja je ispunila najviše standarde izveštavanja javnosti putem interneta, ali i 

postavila visoke standarde u okviru nastupa na tržištu kapitala i izlaska na tržište u ranijim godinama.  

Trinaesta međunarodna Konferencija Beogradske berze organizovana je u saradnji sa  investicionim 

društvom WOOD & Company iz Praga, dok je Generalni sponzor događaja bila kompanija NIS a.d. 

Novi Sad, a među sponzorima su bili i AIK banka iz Niša, Banca Intesa iz Beograda, kao i Udruženje 

banaka Srbije. 

 


